

Referat bestyrelsesmøde Danske Svømmebade

30.08.2022

Mødedato:	Sted	Referent:																					
30.08.2022	Online	Kirstine Bach Storgaard																					
Ref. nr.	Emne:																						
122 / 2022	Bestyrelsesmøde																						
Indholdsfortegnelse <table><tr><td>1.</td><td>Godkendelse referat 121.....</td><td>1</td></tr><tr><td>2.</td><td>Siden Sidst.....</td><td>1</td></tr><tr><td>3.</td><td>Økonomi.....</td><td>7</td></tr><tr><td>5.</td><td>Branding af svømmehallen som spændende arbejdsplads.....</td><td>8</td></tr><tr><td>6.</td><td>Kommende møder.....</td><td>9</td></tr><tr><td>7.</td><td>Eventuelt.....</td><td>9</td></tr><tr><td></td><td>Bilag 1 – Status på medlemmer.....</td><td>10</td></tr></table> Vedhæftede bilag: Referat Styregruppemøde VidenHUB Oplæg Medlemsrekruttering			1.	Godkendelse referat 121.....	1	2.	Siden Sidst.....	1	3.	Økonomi.....	7	5.	Branding af svømmehallen som spændende arbejdsplads.....	8	6.	Kommende møder.....	9	7.	Eventuelt.....	9		Bilag 1 – Status på medlemmer.....	10
1.	Godkendelse referat 121.....	1																					
2.	Siden Sidst.....	1																					
3.	Økonomi.....	7																					
5.	Branding af svømmehallen som spændende arbejdsplads.....	8																					
6.	Kommende møder.....	9																					
7.	Eventuelt.....	9																					
	Bilag 1 – Status på medlemmer.....	10																					
Deltagere: Liselotte Jacobsen (LJ) Mette Bendstrup (MB) Henrik Due (HD) Mads Ramsing (MR) Klaus Rask Petersen (KRP) Carsten Heuck-Jørgensen (CHJ) Jesper Misfeldt (JM) Eddie Kjær Larsen (EKJ) Peter Thygesen Nielsen (PTN)		Afbud: Lone Madsen (LM) Sekretariatet: Kirstine Bach Storgaard (KBS) Karin Rye Riddermann (KRR)																					

1. Godkendelse referat 121

Godkendt.

2. Siden Sidst

Punkter markeret med grønt er til gennemgang på mødet. Øvrige punkter kommenteres der kun på kun ved spørgsmål.

- Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.

b. AquaPunkt

c. Erhvervslivredderprøven

Seneste nyt fra styregruppen. Herunder status på ændringer i administration af E-prøven.

Der har 4. august været afholdt møde i styregruppen, hvor ændringer i administrationen på ny blev drøftet. Det er bl.a. blevet aftalt, at administrationen forventes overflyttet til Danske Svømmebade pr. 1. januar 2023.

Der har været afholdt workshop i Køge tirsdag den 14. juni, hvor bl.a. prøven blev gennemgået og drøftet med henblik på, at sikre et forsat højt niveau og kontinuerlig udvikling til gavn for både prøvedeltagerne såvel som deres anlæg og branchen i det hele taget.

Liselotte kommenterede på både Styregruppemødet og workshoppen.

Næste dommerseminar er den 12-13/10 2022. Program er på plads med blandt andet et oplæg om brug af ilt ved genoplivning ved Thomas Have (læge). Dag 2 er der oplæg om digitalt livreddersystem ved Erik (?) fra KFF (København), samt et oplæg om IDR (instinctive drowning response) ved John Mogensen fra Nordsjællands Kystlivredning.

Næste kursus for nye dommere er på Metalskolen uge 11 2023.

Overtagelse administration af E-prøven er foreløbigt aftalt til 1. januar 2023. Liselotte afventer forsat økonomi fra Dansk Svømmeunion.

Færre indtægter fra beviser giver mindre økonomisk råderum til at arrangere kurser og derfor hæves prisen på disse.

Aflønning af dommerne forventes ændret fra kr. 100,- pr. prøve til kr. 150,- pr. prøve. Dette meddeles dommerne på kommende dommerseminar. Løn/Honorar pr. prøve skal opgives til skat.

d. Svømmebadsassistentuddannelsen

Intet nyt. Den skole, vi havde kontakt til og møde med i april vender ikke længere tilbage på vores henvendelser, og må betragtes som uinteresset.

Karin har derfor foreslået at vi forhører os ved IUCE (Klaus Frejo) og sammen med ham laver et målrettet uddannelsesforløb for ansatte i svømmebade på samme måde som Centerlederuddannelsen.

Klaus kan vurdere hvilke fag, der kan give ECTS-point, og hvilke der ikke kan, og vi kan

sandsynligvis slå os sammen med ham i en konstruktion, hvor vi kan inddrage egne kurser i Teknik, Rengøring, Undervisning i vand o.lign.

Hidtil har vi samarbejdet med HI om opgaven, men vi kan også ganske nemt gå selv da Klaus Frejo som bekendt har kontor i Toldboden, hvor sekretariatet også har til huse.

e. Arbejdsgruppe under Rigspolitiet vedr. sikkerhed

Intet nyt fra Rigspolitiet.

f. Kurser

Interne kurser:

Efterspørgslen på interne kurser er god.

Der er allerede henvendelser vedr. kurser i 2023.

Åbne kurser:

Der er afvikles Aqua Boot Camp 23. august.

Næste kurser er AquaAdministration, Teknik 1 og herefter 1. hjælp for livreddere. Sidste nævnte kursus er dog pt. ingen tilmeldinger til.

g. LOA/Idan

Bilag: Referat styregruppemøde VidenHUB

Fremtidens svømmefaciliteter / Danskernes svømmevaner:

VidenHUB for fremtidens vandkultur

Der har 17. august været møde i arbejdsgruppen vedr. inspirationskataloget.

Planen er, at vi i den kommende tid arbejder sammen om at udfærdige en række 'inspirations-sider', der kan ligge på nettet og downloades som pdf omkring en lang række forskellige emner inden for svømmehalsbyggeri, -aktiviteter og udnyttelse.

Det er en stor opgave, og den endelige form er ikke helt op plads endnu, men vi (Karin og Casper) er fortrøstningsfulde og håber at vi kan skabe et værktøj som kan støtte og dermed forbedre svømmehaller og kommuner omkring byggeri, renovering, ændrede fokusområder mv.

h. IAKS/IAKS Nordic

Der er møde i Pool Expert Circle i Bergen den første uge i september. Danske Svømmebade er repræsenteret ved Ole Grønberg, der bl.a. deltager i en paneldebat.

i. IUCE/Klaus Frejo – Centerlederuddannelsen

Karin har opgaven med at tilpasse samarbejdsaftalen og se på en aftale med Frejo.

j. KL

Intet nyt

k. HI/IFFD

Der har ikke været møde mellem formændene.

Sommeren har dog budt på et par overraskelser idet HI medio juni lancerede et netværk for svømmehalsledere (med udgangspunkt i et 'stort behov og talrige opfordringer').

Medio august offentliggjorde HI planerne om at stifte en ny brancheforening ved navn Idræt-Kultur-Fritid (IKF), som skal repræsentere faciliteterne og er en forlængelse af samarbejdet, der de sidste par år har bragt HI og DSI tættere sammen. Det er dette samarbejde, der nu skal gøres officielt.

l. Andet

Henvendelsen fra Dansk Førstehjælpsråd blev udsat til behandling fra sidste møde.

Henvendelse fra Dansk Førstehjælpsråd vedr. uddannelse i førstehjælp for livreddere, svømmehalspersonale og ansatte ved vandforlystelser.

Mail fremsendt 27. april fra Thomas Egesborg Pedersen, Formand Dansk Førstehjælpsråd:

Dansk Førstehjælpsråd er i øjeblikket i gang med at forberede en uddannelse som skal kunne bruges i blandt andet svømmehaller, svømmebade og andre vandforlystelser.

Der er tale om en uddannelse på 5 timer (300 minutter) som består af Dansk Førstehjælpsråds normale uddannelse i hjerte-lunge-redning (4 timer) og et særtillæg på 1 time.

Vi vil meget gerne bede jer kommentere på uddannelserne. Vi vil, til gengæld, skrive i uddannelsesplanen, at uddannelsen er lavet i samarbejde med jeres organisation.

Hvis der er nogen spørgsmål eller kommentarer, så står jeg gerne til rådighed.

Liselotte: Har talt med Mark fra Safety Group. Det er fokus på, at der er forskel på HLR ved børn og voksne, som er hovedårsagen til kursustillægget.

Er det problematisk i forhold til E-prøven? – Nej.

Dansk Førstehjælpsråd sidder på 80% af uddannelsesmarkedet.

Får vi noget ud af at Danske Svømmebade står på materialet?

Dommermaterialet er klargjort til at håndtere begge dele.

Vi skal ikke pege i nogen bestemt retning – det skal være op til folk selv at vælge om de vil bruge den ene fremfor den anden.

Liselotte: udmeldingen bør være, at vi anerkender Dansk Førstehjælpsråds kurser og uddannelse.

Svar til Dansk Førstehjælpsråd: Vi har e-prøven og så længe der ikke er nationale krav til uddannelse anbefaler foreningen ikke noget frem noget andet i forhold til førstehjælpskurser.

Sekretariatet sørger for at sende svar i samarbejde med Liselotte.

Risikoperception – samarbejde CORS:

Der afholdes webinar i samarbejde med CORS fredag d. 26. august.

Pr. 22. august er der 20 tilmeldte.

I forlængelse af seneste bestyrelsesmøde har Eddie undersøgt om det er muligt dele de værktøjer der Københavns Kommune har og bruger på området.

Værktøjerne er meget anderledes end det CORS tilbyder. De kan derfor ikke gå i stedet for, men kan evt. deles til inspiration.

Liselotte undersøger evt. muligheden nærmere ved at snakke med Brian ved Københavns Kommune.

Energi:

I forlængelse af sidste møde er der arbejdet en del med fokus på energi.

Der har været afholdt webinar og næste nummer af Svømmebadet har fokus på området.

Herudover har Peter, Carsten, Eddie og Henrik arbejdet videre med området.

Der er stadig emner til afklaring. Herunder bl.a. hvad medlemmerne skal spørges om, hvor fokus kan ligges i forhold til kommunikation (fx i bladet) og andre tiltag.

Gruppen arbejder og afholder møde inden så længe.

Sekretariatet laver en doodle for at finde et tidspunkt.

Muligheden for et webinar med erfaringsudveksling blev drøftet.

Det blev besluttet at gruppen ser på muligheden.

Henvendelse Bygherreforeningen:

Jeg skriver til jer fra Bygherreforeningen, som er en brancheorganisation med over 220 medlemmer, der består af almene, kommunale og private bygherrer samt bygherrerådgivere og arkitekter. Den 8. november afholder vi et seminar om svømmebade, hvor vi gerne vil sætte fokus på erfaringsdeling ved at bygge svømmebade, så vores medlemmer – der sidder med sådanne projekter – kan blive klogere på området.

Jeg skriver derfor til jer for at høre, om I har mulighed for at stille op med et oplæg om teknik og drift af svømmebade, og hvad man skal være opmærksom på ift. driften, når man bygger m.m. – så der kan blive bygget nogle gode og funktionelle svømmebade. Jeg ved ikke, om det er jer, der bedst ville kunne holde oplægget eller en af jeres samarbejdspartnere? 😊

Oplægget skal vare omkring 30-40 minutter, hvoraf de sidste 5-10 minutter afsættes til spørgsmål fra deltagerne. Seminaret vil blive afholdt i København.

Foreningen har fået besked på, at Danske Svømmebade gerne vil deltage og afventer nu navn på hvem der kommer.

Flere har tilkendegivet, at de gerne vil med byde ind på opgaven.

Det blev afklaret hvem der deltager:

Klaus pointerede, at det vil være oplagt at dele de oplysninger om fremtidens idrætsbyggeri, som vi og vore samarbejdspartnere har indsamlet og videregivet i VidenHUB for fremtidens vandkultur.

Mette er i forvejen på talerstolen som repræsentant for DGI Byen.

Eddie og Peter har budt ind og laver et fælles oplæg.

Sekretariatet giver Bygherreforeningen besked og sørger for at Peter og Eddie får yderligere info.

Henvendelse vedr. oplæg trends og tendenser ved leverandør rundtur m. Troldekt 22. eller 23. september.

Eddie vil gerne bidrage med materiale, men kan ikke holde oplæg på engelsk.

Klaus pointerede, at vi bør tage udgangspunkt i vores medlemmer og samarbejdspartnere siger, som er faktisk.

Peter kan bidrage 23. september.

Sekretariatet snakker sammen med Eddie og Peter og får sammensat et oplæg som et parløb mellem Peter og Karin.

Der indkaldes til et online møde.

Sekretariatet giver Troldekt besked.

Håndtering af henvendelser fremadrettet:

Det blev besluttet, at eventuelle henvendelser forsat rundsendes i AquaShare hvor alle så kan byde ind.

3. Økonomi

Mads har nu adgang til banken og Liselotte er dermed frigjort fra de sidste kassereropgaver. Mads har samme med sekretariatet været regnskab og arbejdsgange igennem og aftalt procedurer for rapportering vedr. økonomien.

Karin redegjorde kort for status for timeforbrug, som pr. juli måned er leveret end budgetteret og end det plejer at være.

4. Medlemsrekruttering

Bilag: Oplæg Medlemsrekruttering

Henrik Due og Karin fremlagde forslag til medlemsrekruttering.

Liselotte: Tror vi på at de ressourcer vi har allokeret til det eller skal vi bruge de midler vi sparer på at sænke prisen på medlemskab.

Karin kommenterede på om vi kender forudsætningen for at de 70 kommunale svømmehaller der ikke er medlem – ikke er det. Er det prisen?

Mads: Hvis vi sænker prisen for at få flere medlemmer, giver det ikke nogen bonus, for vi så bare er på breakeven ved flere medlemmer.

Oplever ofte at folk spørger hvad kan de kan bruge foreningen til og hvad der i øvrigt er i det for dem.

Henrik: Synes ikke prisen er høj i forhold til hvad man får ud af det. Er nysgerrig på en anderledes prisstruktur. Og evt. differentierede medlemskaber i forhold til fx gruppen campingpladser.

Peter og Liselotte har i start august drøftet prisstruktur for kontingent, og fremsender efter møde deres fælles forslag til sekretariatet og Formand. Forslag medbringes til vores arbejdsdag omkring rekruttering af nye medlemmer.

Carsten: Hvis skal finde ud af hvad medlemmers behov er – fx i forhold til stigende energipriser... kan vi her lave et opslagskatalog med muligheder.

Mette: Bør vi bruge timer på at ringe til nogle af dem der ikke er medlemmer og høre hvorfor de ikke medlem. Og så skal der fokus på hvad man får ud af at være medlem.

Karin understregede, at arbejdet ikke er gjort med, at der bliver nikket ja til processen. Flere skal byde ind.

Henrik pointerede, at foreningen skal blive bedre til at "holde" på viden og produkter, så alt ikke er tilgængeligt for alle.

Mette: Vi bør starte med at fokusere på det vi er gode til og række til fx Svømmehallerne.

Det blev besluttet, at der skal arbejdes videre med oplægget og mulighederne. Hele bestyrelsen mødes i første omgang til yderligere afdækning af foreningens ydelser, muligheder omkring kontingentstruktur, medlemskaber med mere. Der nedsættes herefter et udvalg.

Der var drøftelser vedr. opdatering af bruttoliste over svømmebade med offentlig adgang. Det blev aftalt at opgaven noteres, men ikke igangsættes lige nu.

Sekretariatet rundsender Doodle og sørger for oplæg forud for dagen og faciliterer processen på dagen.

5. Branding af svømmehallen som spændende arbejdsplads

Vi har flere gange tidligere talt om, hvorvidt Danske Svømmebade kan tage en proaktiv rolle i branding af arbejdslivet i en svømmehal – og dette er ikke blevet mindre relevant i takt med at rekrutteringsopgaven er blevet vanskeligere for mange svømmehaller.

Mette og sekretariatet foreslår derfor, at vi nedsætter en arbejdsgruppe, der kan arbejde med tiltag som foreningen kan lave for at skabe en bredere forståelse i befolkningen for den afvekslende og interessante arbejdsdag vores ansatte har – vi skal bidrage til en tydeliggørelse af, at der er gode karrieremuligheder og en fornuftig startløn i de danske svømmebade.

Danske Svømmebade kunne fx:

Lave video-materiale med livreddere og deres arbejdsdag
Lave materiale til jobmesser, som vores medlemmer kan rekvirere
Afholde 'Livredderdage' hvor vores medlemmer har mulighed for at sende livreddere på uddannelse/kursus med socialt islæt som personalepleje

Fremme de gode historier omkring livreddernes rolle

Og meget mere.

Der var drøftelser vedr. mulighederne.

Mette kommenterede på at hele branding-snakken skal tages med i dialogen omkring hvad får man ud af at være i foreningen.

Det blev aftalt at sekretariatet arbejder videre med mulighederne og et oplæg.

6. Kommende møder

Planlægning møder resten af året frem til generalforsamling 2023.
OBS! December mødet er planlagt til 8. december.

Næste møde:

Dato:

Tid:

Sted:

Der udsendes doodle for kommende møder.

Slut oktober / start november

Slut januar / start februar

7. Eventuelt

Redaktionsgruppen blev opdateret og Henrik og Peter udgør fremover bestyrelsesmedlemmer i gruppen.

Bilag 1 – Status på medlemmer

Udmeldelser

Virksomhed	Kontingent Type	Indmeldt den	Udmeldelses dato
Skanderborg Kommune	Myndighed	26.03.07	31.12.22
Moe	Leverandør	28.08.08	31.12.22
Fluidra Nordic	Leverandør	30.05.96	31.12.22
Svømmelæreren (konkurs)	Svømmebad	10.10.16	24.08.22

Indmeldelser

Virksomhed	Kontingent Type	Indmeldt den
Nordicco	Leverandør	25.01.22
Lalandia Søndervig	Svømmebad	01.06.22

Status på medlemmer:

Medlemmer af Danske Svømmebade total: 332 / 330

Medlemmer fordel på kategorier:

Svømmebad: **239 / 239**

Leverandør: **52 / 51**

Rådgiver: **18**

Samarbejdspartnere: **4**

Myndigheder: **18 / 17**